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Protokół Nr XI/2011 

R a d y  G m i n y 
w Sitnie 

z dnia 30 sierpnia 2011 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie zmiany gminnego programu profilaktyki i rozwiązania problemów alkoholowych na 

rok 2011, 

- w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Sitno” z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Sitno na 

rok 2011,  

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok, 

- w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników. 

5. Informacje z wykonania budżetu Gminy Sitno za I półrocze 2011 roku. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Sprawy różne. 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Borowiec Andrzej 

3. Gazda Antoni 

4. Juszczak Andrzej 

5. Kozak Leszek 

6. Mazurek Janusz 

7. Mazurek Jerzy 

8. Niedźwiedź Zygmunt 

9. Ostapińska Dorota 

10. Palikot Piotr 

11. Pawlicha Bogdan 

12. Stefańczuk Zbigniew 

13. Szajnoga Marek 

14. Tarkot Alina 

15. Tukiendorf Edward 
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Ad 1 

 

Otwarcie obrad sesji 
 

         Otwarcia obrad XI Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. 

Przewodniczący powitał Radnych, a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 

Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią 

Jolantę Hryciuk, Panią kierownik GBP Danutę Wrotniak, Andrzeja Kicińskiego,Panią 

kierownik GOPS Barbarę Tor oraz Pana Przewodniczącego Rady Osiedla w 

Jarosławcu Andrzeja Kitkę. Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 

16
00

. 

 

 

 

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

        Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził,                     

że w obradach uczestniczy 15 Radnych co stanowi pełne quorum potrzebne                   

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad pytając czy             

są do niego uwagi. 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli porządek obrad jednogłośnie                           

w głosowaniu jawnym. 

 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

        Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał                 

i Wniosków weszli nw. Radni: Antoni Gazda  Zygmunt Niedźwiedź i Mazurek 

Janusz. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
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Ad. 4 

 

Podjęcie uchwał 

 

   

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 15 Radnych. 

Pan Zygmunt Niedźwiedź odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1) Uchwała Nr XI/60/2011 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 sierpnia 2011 roku  

w sprawie zmiany gminnego programu profilaktyki i rozwiązania problemów 

alkoholowych na rok 2011. 

 

Po odczytaniu uchwały Pani Skarbnik Jolanta Hryciuk omówiła ww. uchwałę.  

 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania do uchwały. 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

2) Uchwała Nr XI/61/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 30 sierpnia 2011 roku  

w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Sitno” z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na terenie Gminy Sitno na rok 2011. 

 

Po odczytaniu uchwały przez Pana Niedźwiedzia Pan Przewodniczący poprosił  

o udzielnie szerszych informacji przez Pana Sekretarza w sprawie ww. uchwały. 

Pan Sekretarz omówił zagadnienie tej uchwały. 

Pan Pawlicha powiedział, że ta uchwała powinna być chyba podjęta  na rok 2012,   

a nie na rok 2011. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że taką uchwałę trzeba będzie podjąć tez w grudniu na 2012r. 

Pan Biłant zapytał  czy komisja powoływana w celu zaopiniowania ofert w związku z 

ogłaszanym konkursem na wykonanie zadań publicznych dokonuje wyboru oferty 

czy tylko je opiniuje. 

Pan Wójt wyjaśni, że komisja tylko ma za zadanie zaopiniowanie oferty. 

Pan Biłant zapytał, po co w takim razie ją powoływać. 

Pan Wójt wyjaśnił czemu służyć ma komisja. 

Pan Pawlicha zauważył, że wszystkie prace tej komisji są bezpłatne, natomiast 

wydaje mu się, że pozostałe komisje np. alkoholowa itp. są płatne. 

Następnie Przewodniczący przechodzi do głosowania nad uchwałą. 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 12 głosach za, 0 przeciw i 3 

głosach wstrzymujących. 

 

3) Uchwała Nr XI/62/2011 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 sierpnia 2011 roku  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok. 
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Po odczytaniu uchwały przez Pana Niedźwiedzia Pani Skarbnik przechodzi do 

omówienia uchwały. 

Pan Szajnoga zapytał na co poszła rezerwa budżetowa w kwocie 60 tyś(odsetki 

bankowe). 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że część poszła na obsługę długu. 

Pan Wójt wyjaśnił, że część została przekazana na Ośrodek Promocji. 

Pan Sekretarz wyjaśniła, że pieniądze poszły wszędzie po trochu.   

Następnie Pan Sekretarz wyjaśnił, że te 100tyś. złotych dla wykonawcy oczyszczalni 

są z wpłat mieszkańców za oczyszczalnie przydomowe. Chodzi konkretnie o to, że 

ponieważ Gmina dała długi okres zapłaty wykonawcy za wykonanie oczyszczalni nie 

ma on na chwilę obecną pieniędzy na dokończenie oczyszczalni co groziło 

przerwaniem realizacji inwestycji dlatego tez podjęto decyzje o wcześniejszym 

zapłaceniu, dzięki czemu na drugi rok będzie mniej do zapłaty. 

Pan Sekretarz poinformował, że 56 tyś. złotych wpłynęło z Funduszu sołeckiego, 

304tyś. z GOK-u 

Następnie Pan Sekretarz powiedział, że trzeba będzie w związku z przekształceniem 

szkół w Cześnikach i Kolonii Sitno 19 nauczycielom wypłacić odprawy i trzynastki. 

Pan Sekretarz wyjaśnił sprawę dróg w Gminie. 

Następnie Pan Sekretarz poinformował o realizowanych zadaniach między innymi 

biblioteka, chodniki, melioracja.  

Pan Juszczak zapytał, odnośnie odsetek od kredytu czy wystarczą pieniądze na 

odsetki, jednocześnie pytając czy nie można było wcześniej zaplanować terminu 

spłat. 

Pan Wójt wyjaśnił, że wynika to z przeciągających się procedur od nośnie 

dofinansowań projektów z UE. 

Pan Przewodniczący podziękował Sekretarzowi i ponieważ nie było uwag poddał 

głosowaniu uchwałę. 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 7 głosach za, 0 przeciw i 8 

głosach wstrzymujących. 

 

4) Uchwała Nr XI/63/2011 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 sierpnia 2011 roku w 

sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Po odczytaniu przez Pana Niedźwiedzia uchwały Pan Wójt objaśnia   uchwałę. 

Pan Sekretarz wyjaśnił bardziej szczegółowo uchwałę. 

Pan Kitka zapytał się jak była podana do wiadomości publicznej informacja o 

wyborze ławników. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że informacja była podana na tablicy ogłoszeń i na stronie 

internetowej UG Sitno. 

Pan Palikot potwierdził, że było podane do wiadomości publicznej. 

Pan Sekretarz poinformował o instalacji infokiosków w Stanisławce, Jarosławcu, 

Cześnikach. 

Pan Wójt wyjaśnił, wymogach odnośnie wymogów osób na ławników. 

Pan Borowiec zapytał, o kandydatów na ławników. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że kandydatów zna Pan Robert Mazurek. 

Pan Przewodniczący zaproponował przejść do wyboru składu komisji. 
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Pan Borowiec zaproponował kandydaturę Pana Palikota, natomiast Pan Palikot 

zaproponował Pana Borowca. 

Następnie zaproponowano: Pana Stefańczuka, Pana Niedźwiedzia i Pana Mazurka 

Janusza. 

Pan Przewodniczący poddał głosowaniu skład zespołu do spraw zaopiniowania  

i kandydatów  komisji. 

Skład zespołu i uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

  

 

Ad. 5 

 

Informacje z wykonania budżetu Gminy Sitno za I półrocze 2011 roku 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że potrzebne są pieniądze na odprawy dla nauczycieli ze szkół, 

które przechodzą  na stowarzyszeniowe. 

Następnie Pan Wójt wyjaśnił, że istnieje potrzeba dofinasowani kół gospodyń 

wiejskich. 

Następnie Pan Wójt poruszył sprawę gospodarki komunalnej(energia, chodniki, 

drogi). 

Pan Wójt przedstawił, oferty na dowożenie uczniów do szkoły w Jarosławcu, jak 

również propozycje zakupu busa celem dowożenia uczniów do szkoły. 

Pan Pawlicha zapytał, jak będzie wyglądało dowożenie uczniów do Zamościa skoro 

MPK nie wygrało przetargu. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że z MZK mamy podpisaną umowę do 30 czerwca 2012r. 

 i w związku z tym nie mogą zabrać autobusów. 

Pan Sekretarz poinformował, że udało nam się uzyskać odsiewkę z pod torów od 

LHS-u dzięki której można było załatać cześć ubytków na drogach. 

Pan Palikot powiedział, że napisał pismo dot. drogi na Bożym Darze do Starostwa, 

które następnie trafiło do Zarządu Dróg. Z odpowiedzi jak powiedział Pan Palikot 

wynikało, że sam on się przyczynia do złego stanu drogi poprzez sprzęt ciężki 

przekraczający 5 ton. 

Pan Palikot stwierdził, że już samym ciągnikiem nie może wyjechać w pole nie 

mówiąc już o sprzęcie podwieszanym. 

Pan Wójt wyjaśnił, że co może to robi, aby Starostwo poprawiło drogi- składane są 

petycje. 

Pan Sekretarz poinformował, że w miarę możliwości te największe ubytki na drogach 

powiatowych Gmina robi we własnym zakresie bo tak by wcale nie były zrobi.  

Pan Przewodniczący podsumowując stwierdził, że jeżeli sami nie będziemy dokładać 

do dróg Powiatowych to nic nie będzie zrobione. 

Pan Biłant poruszył kwestię oświaty. Mówiąc, że jest 300tyś. odpraw dla nauczycieli, 

a następnie 200 tyś. utrzymanie tych szkół gdy już będą stowarzyszeniowe. 

Pan Biłant w związku z tym zapytał, o jakich oszczędnościach mówimy i gdzie ich 

szukać. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, jaka jest oszczędność  dwóch szkół mówiąc, że w skali roku 

będzie to około 700tyś. złotych. 
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Następnie Pan Sekretarz wyjaśnił, że na odprawy mamy szansę uzyskać pieniądze z 

rezerwy 06(około 300tyś złotych). 

Pan Sekretarz poruszył i wyjaśnił temat opłaty adiacenckiej. 

Pan Jerzy Mazurek poprosił, aby pewne sprawy, które nie zostały zapłacone w 

tamtym roku, a będą płacone w tym roku, żeby to było jakoś zaznaczone. 

Pan Mazurek zasugerował, aby to było jakoś zaznaczone przy sprawozdaniu z 

budżetu czy za półrocze z jakiej przyczyny jest płacone teraz. 

Pan Sekretarz poinformował, że taka sytuacja będzie miała już miejsce z zapłatą za 

chodnik w Horyszowie –Stara Kolonia (kierunek wschodni),gdzie będzie płacone w 

przyszłym roku.    

Pan Pawlicha poprosił, o załatanie dziur w Cześnikach koło szkoły. 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania i czy coś jeszcze 

trzeba wyjaśnić odnośnie informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2011 roku. 

Pan Sekretarz poinformował, że poprawiamy w uchwale tam gdzie jest źle 

planistyczną na adiacencką,  jak również poinformował, że Cześniki dofinasowane z 

roku 2010. 

Pan Sekretarz poprosił, aby było głosowanie na temat przekazania informacji z 

wykonania budżetu za I półrocze 2011 roku. 

Pan Przewodniczący poddał głosowaniu przyjęcie informacji z wykonania budżetu za 

I półrocze 2011 roku. 

Informacja ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

 

Ad. 6 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 

Porusza zagadnienia: 

1. Sprawa dróg(Czołki, Sitno, Horyszów), 

2. Sprawa chodników, 

3. Sprawa gospodarstw, 

4. Droga na Osiedlu w Jarosławcu, 

5. Wykonanie zabruku w Cześnikach na Cmentarzu, 

6. Spraw kulturalnych i sportowych, 

7. Wystawa maszyn i zwierząt w LODR, 

8. Spotkanie Koła Gospodyń Wiejskich, 

9. Dożynki Gminne, 

10. Dożynki w Krasnobrodzie, 

11. Sprawy dotyczące wyborów, 

12. Sprawy wodno-ściekowe, 

13. Sprawy dot. kolektorów, 

14. Sprawy dot. oświaty, 

15. Sprawy energetyczne, 
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16. Dowożenie uczniów. 

 

Ad. 7 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

 

Punkt ten został zrealizowany na bieżąco w trakcie obrad sesji. 

 

 

Ad. 8 

 

Sprawy różne 

 

Pan Niedźwiedź podziękował za wykonanie dróg w Stabrowie i jednocześnie 

poprosił o odkrzaczenie na Kolonii Stabrów na poboczu. 

Pan Palikot poprosił o poprawienie drogi w kierunku Łukasika druga  w kierunku 

Klin. 

Pan Palikot zapytał, czy były jakieś wyróżnienia w naszej gminie za zasługi dla 

rolnictwa na dożynkach powiatowych i kto je otrzymał. 

Pan Wójt poinformował, że pierwsze otrzymał Franciszek Grela i drugie Łój z Sitna. 

Pan Palikot zapytał się za co i jednocześnie stwierdził, że to jest hańba dla rolnika. 

Pan Palikot zapytał się kto zgłosił Franciszka Grelę. 

Pan Wójt wyjaśnił, że „przede wszystkim były uzgodnienia z Izbą Rolniczą, jak 

również w pewnym stopniu też nasza”. 

Pan Palikot powiedział, że to człowiek który nie potrafi zadbać o porządki na 

własnym polu, a brany jest za wzór rolnictwa , jest to hańba dla gminy i dla rolników  

Pan Palikot stwierdził, jak gmina może odznaczać takich ludzi za zasługi dla 

rolnictwa. 

Pan Wójt poinformował, że w tej sprawie Pan Palikot powinien porozmawiać  

z Franciszkiem Grelą. 

Pan Palikot zapytał, czy mało jest rolników. 

Następnie stwierdził, że Grela ma na wszystko czas, a są rolnicy którzy naprawdę 

przykładają się do gospodarki, nie mają zadłużeń w podatku rolnym. 

Pan Palikot powiedział, że „mówimy że nie robimy polityki w naszej gminie, ale wy 

dalej ciągniecie z tym PSL-em”. 

Pan Wójt wyjaśnił, że nie wchodzi w akcenty polityczne takie czy inne. 

Pan Palikot stwierdził , że jest dziesięć razy lepszy od Franciszka Greli. 

Następnie Pan Palikot stwierdził, że Wójt robi sobie układy. 

Pan Wójt wyjaśnił, że jego nie interesują sprawy polityczne. 

Pan Palikot powiedział, że nie wszyscy byli zaproszeni na dożynki z Radnych. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że nic takiego nie miało miejsca, wszyscy byli zaproszeni 

nawet mieli zaproszenia imienne. 

Pan Borowiec poprosił o zrobienie chodnika na Rozdołach i poprawienie dróg 

polnych. 

Pan Sekretarz poinformował o mammografie, który będzie przed Urzędem Gminy 
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Pan Jerzy Mazurek jeszcze raz przypomniał sprawę Pani Mazurowej aby zwiększyć 

środki dla niej do 1000 zł  

Pan Gazda zapytał, czy chodnik w Kolonii Sitno ma kończyć się w rowie. 

Pan Juszczak poinformował, o betonowej drodze w Jarosławcu do Zakładu rolnego 

od hrubieszowskiej która się obsuwa. 

Pan Sekretarz wyjaśnił czemu tak się dzieje 

Pan Przewodniczący poinformował o dwóch dołach na Nowej Kolonii Horyszów, 

gdzie w żniwa ciężko było przejechać ze zbożem. 

Pan Jerzy Mazurek poprosił o poprawę chodnika w Cześnikach od Kościoła  

w kierunku Szkoły. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że jeszcze będą poprawiane chodniki w Jarosławcu  

w Cześnikach. 

Pan Palikot poinformował, że ani on ani jego rodzice nie będą odpowiadali na żadne 

pytania statystyczne w sprawie rolnictwa. 

Pan Przewodniczący powrócił do sprawy Pani Mazur z zapytaniem czy udzielamy jej 

pomocy w wysokości 700 zł. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie za udzieleniem pomocy Pani Mazur w ww. 

kwocie. 

Zgoda ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

Pan Wójt wysunął propozycje, zrobienia chodników w tym roku, za które zapłacimy 

na przyszły rok (Kornelówka, Kolonia Sitno, Horyszów Polski). 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycje Wójta. 

Propozycja została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za, 0 przeciw i 1 

głosie wstrzymującym. 

Pan Sekretarz poinformował, że Fundusz sołecki przeszedł. 

Pan Przewodniczący odczytał prośbę Szkoły Podstawowej  Gimnazjum w Sitnie  

o przyznanie dodatkowych środków finansowych na zakup i wymianę grzałek 

centralnego ogrzewania. 

Pan Przewodniczący odczytał podanie Pana Deryło Krzysztof dot. sfinansowania 

przyłącza wody w miejscowości Kolonia Sitno do jego posesji. 

Pan Sekretarz przedstawił sytuację Pana Deryło 

Następnie Przewodniczący poinformował o piśmie odnośnie informacji o punktu 

skupu buraków w Sitnie. 

Pan Sekretarz poinformował, że to pismo to nie porozumienie i nawet nie ma sensu 

go odczytywać. 

Następnie Pan Sekretarz poinformował, że są czynne dwie wagi buraczane dla 

mieszkańców gminy nieodpłatnie w Karpiu i Sitnie.  

Pan Wójt wysuną propozycję zaproszenia dyrekcji LODR w sprawie tego Pałacu  

i ośrodka. 

Pan Przewodniczący poinformował o piśmie z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi w sprawie wspierania w kierunku dofinasowania. 

Pan Borowiec zapytał, czy jest możliwość zorganizowania spotkania w sprawie 

elektrowni wiatrowych w Rozdołach. 

Pan Wójt wyjaśnił, że trzeba rozsądnie podejść do tematu albo wchodzimy w to albo 

nie. 
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Pan Borowiec poinformował, że tu nie chodzi, żeby zablokować inwestycję tylko 

celem informacji. 

Pan Sekretarz poinformował, że spotkamy się przed podjęciem ostatecznej uchwały. 

Pan Pawlicha poprosił o zorganizowanie takiego spotkania w Cześnikach. 

       

 

 

Ad. 9 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

        Protokół Nr X/2011 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad 

sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się z tym 

Protokołem i czy są do niego uwagi. 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokoły w głosowaniu jawnym przy 

15 głosach za, 0 – przeciw i 0 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad. 10 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Pan Wójt na koniec jeszcze raz podsumował realizacje budżetu i podziękował 

wszystkim którzy przyczyni się do realizacji budżetu. 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 

gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował:  Piotr Harczuk               Edward Tukiendorf 

 


